
اردبيل اي�ن روزها 
سعيد احمديان

    گزارش
ه�واي  و  ح�ال 
واليبال�ي دارد و 
ميزباني ليگ ملت ها سبب  شده تا مردم اين شهر 
پذيراي ش�اگردان كولاكوويچ در كنار تيم هاي 
فرانسه، استراليا و پرتغال باشند كه براي برگزاري 
مسابقات هفته چهارم به اين شهر آمده اند. سالن 
حسين رضازاده در شرايطي ميزبان اين مسابقات 
اس�ت كه بلوار منتهي به آن ط�ي حركتي قابل 
تقدير با بنرهاي تبليغاتي ليگ ملت ها با تصاوير 
ش�هداي اس�تان اردبيل مزين شده اس�ت، از 
تمثال هاي س�رداران ش�هيد گرفته تا شهداي 
ورزشكار تا پاسداشت جانفشاني هايشان باشيم. 
اردبيل را دارالارشاد مي نامند؛ شهر غيرت، شهري 
كه در دفاع مق��دس 3هزار و 400 ش��هيد تقديم 
انقلاب كرده و 186 ش��هيد آن ش��هيد ورزشكار 
بوده  است. همين است كه اردبيلي ها همواره يكي 
از استان هاي پيش��رو در معرفي فرهنگ شهادت 
بوده اند و حالا هم برگزاري ليگ ملت هاي واليبال 
باعث شده تا چهره هاي آس��ماني اين شهدا روي 
بنرهاي تبليغاتي ليگ ملت ها، مزين شود؛ حركتي 
كه با همكاري سازمان بسيج ورزشكاران و اداره كل 
ورزش و جوانان استان اردبيل صورت گرفته است؛ 
حركتي فرهنگي در روزهايي كه كمتر مسئول و 
مديري در ورزش كش��ور چنين برنامه هايي را در 

اولويت قرار مي دهد. با اين ح��ال در اردبيل انگار 
مديران بسيج و ورزش آن پاي كار آمده اند تا نگذارند 
فرهنگ ش��هادت در جامعه كمرنگ و ياد ش��هدا 
فراموش ش��ود. همين است كه تصميم مي گيرند 
قدمي در اين مسير بردارند، هر چند كوچك باشد. 

  پيامي به دشمنان است
مهدي مهدي زاده مسئول بسيج ورزشكاران استان 
اردبيل در گفت وگو با »جوان« در اين باره مي گويد: »در 
بحث فعاليت هاي فرهنگي در خدمت اداره كل ورزش 
و جوانان اس��تان اردبيل بوديم و عكس 186شهيد 
ورزشكار استان را با همكاري اين اداره كل در سطح 
شهر اردبيل نصب كرديم. اين ش��هداي ورزشكار از 
رشته هاي كشتي، وزنه برداري، فوتبال و رزمي بودند. 
اين كار حركتي بود كه با توجه به رسالتمان در بسيج 
انجام داديم تا نام اين شهداي بزرگوار شهرمان را نوراني 
كند. در بين اين شهدا 12س��ردار شهيد و 10شهيد 

مدافع حرم هم حضور دارند.« 
وي درباره پيش��ينه چني��ن فعاليت هايي اينطور 
توضيح مي دهد: »سازمان بسيج ورزشكاران معمولاً 
در مسابقات جهاني و آسيايي رشته هاي مختلف كه 
به ميزباني اردبيل برگزار مي شود، چنين حركتي را 
انجام مي دهد و اين قدمي كوچك اس��ت كه براي 
شهدا برمي داريم و اميدوار هستيم از سوي شهدا 
مقبول بيفتد. ما مي خواهي��م به كل دنيا اين خبر 
را بدهيم با توجه به خون ش��هدايي كه از مرزهاي 

كشورمان پاس��داري كرده اند، ملت ايران با وجود 
تحريم هاي ظالمانه، شور و نش��اط دارند و نمونه 
آن هم همين حضور پرشور در سالن واليبال براي 

تشويق تيم ملي كشورمان است.«
مهدي زاده با اشاره به اينكه يكي از تصاوير نصب شده 
ش��هدا را مربوط به يكي از ش��هداي ورزشكار تازه 
تفحص شده مدافع حرم است، به معرفي اين شهيد 
مي پردازد: »شهيد آقايي يكي از شهداي ورزشكار 
مدافع حرم است كه رزمي كار بودند. پيكر مبارك 
اين شهيد پس از دو سال كه در خاك سوريه بود، 
سه شنبه آينده به كش��ور برمي گردد و روي دوش 

مردم ولايي اردبيل تشييع مي شود.«
بهرام آقاخاني، مدي��ركل ورزش و جوانان اس��تان 
اردبيل هم در گفت وگو با »ج��وان«، نصب تصاوير 
شهداي ورزش��كار را داراي يك پيام مهم به جوانان 
مي داند: »هر چي داريم از بركت خون شهداس��ت و 
بايد مقام شامخ آنها را ارج بنهيم و كاري كه صورت 
گرفته يك حركت فرهنگي است تا به جوانان يادآوري 
كنيم آنها در حالي مي توانند امروز در امنيت كامل و 
راحت به سالن بيايند و مسابقات را تماشا كنند كه به 
خاطر جانفشاني هاي شهداي گرانقدرمان در دفاع از 
كشورمان در جريان هشت سال دفاع مقدس است.«

  نوعي اداي احترام به شهداست
تصاوير شهدا در مسير سالن برگزاري ليگ ملت ها، 
براي تماشاگران هم جالب توجه بود و از آن استقبال 

مي كنند. اميررضا مهدي زاده يكي از اين تماشاگران 
است كه نظرش را در گفت وگو با »جوان« اينطور 
بيان مي كند: »حركت خيلي خوبي بود كه تصاوير 
شهدا در سطح شهر همزمان با برگزاري مسابقات 
واليبال نصب شد. اين حركت باعث شد در مسيري 
كه تماشاگران به سالن مي آيند، تصوير اين شهدا را 
ببينند و با اين كار يادي از شهدا كنند و اين حركت 
سبب شد حداقل اس��م كس��اني كه در راه اسلام 

جانشان را فدا كردند، بدانيم.«
اين جوان اردبيلي معتقد است: »امنيت امروزمان 
را مديون شهدا هس��تيم. ما بايد به آرمان ها و راه 
شهدا احترام بگذاريم و پيرو راهشان باشيم. همين 
لحظه اي كه اينجا هستيم مديون خون پاك شهدا 
هستيم، پس بايد در تك تك لحظات زندگي مان 
قدردان شهدا باشيم و سعي كنيم كه شهدا الگويمان 

باشند و بايد پاسدار خدمت اين شهدا باشيم.«
خانم صالحي هم در گفت وگو با »جوان« اعتقاد دارد، 
نصب تصاوير ش��هدا نوعي احترام گذاشتن است: 
»شهدا هميشه زنده اند و هميشه بايد به آنها احترام 
بگذاريم و اين حركت يك نوع احترام است. نبايد هيچ 
وقت آنها را از ياد ببريم و بايدراه آنها را برويم.« خانم 
ديگري كه در حاشيه بلوار محل برگزاري مسابقات 
واليبال نظاره گر است، صحبت قابل تأملي را مطرح 
مي كند: »چاپ عكس شهدا خوب است، اما كاش به 

خانواده شهدا و جانبازان بيشتر رسيدگي كنند.« 
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شيلي در انديشه هت تريك قهرماني
 كليد صعود آرژانتين 

در دست كلمبيا
با پيروزي جمعه شب شيلي برابر اكوادور اين تيم نيز مانند كلمبيا 
شش امتيازي شد و در پايان بازي هاي دوم رقابت هاي كوپا آمه ريكا 
صعود خود به مرحله بعد را قطعي كرد. مدافع عنوان قهرماني حالا 
با توجه به عملكرد نه چن�دان قابل قبول مدعيان�ي چون برزيل، 
آرژانتين و اروگوئه بس�يار اميدوار اس�ت كه بتواند از عنوان خود 
دفاع كرده و هت تريك كند. شيلي در دو دوره گذشته كوپا قهرمان  
شده و با قطعي كردن صعود خود به مرحله بعد از همين حالا خود را 
براي سومين قهرماني پي در پي در امريكاي جنوبي آماده مي كند. 
ديش��ب در آخرين بازي هاي مرحله مقدماتي گروه اول مسابقات و در 
حساس ترين بازي برزيل ميزبان با پرو ديدار كرد و بوليوي هم به مصاف 
ونزوئلا رفت تا تكليف تيم هاي صعودكننده از اين گروه مشخص شود. 
امشب و در آخرين بازي هاي گروه دوم مسابقات آرژانتين با ليونل مسي 
در برابر قهرمان آسيا قرار مي گيرد. ش��ايد اگر شرايط عادي و قطر هم 
تيم چند سال قبل بود، مي شد به راحتي حكم به پيروزي بدون دردسر 

و حتي پرگل آلبي سلسته داد، اما. . . 
   اميد آرژانتين به كي روش

ش��رايط آرژانتين اصلًا خوب نيس��ت. مس��ي و يارانش اولين بازي را 
به كلمبي��اي كي روش باختن��د و در دومي��ن بازي هم ب��دون اينكه 
كوچك ترين نشاني از بزرگي داشته باشند با بخت و اقبال مقابل پاراگوئه 
از شكست گريختند و مساوي كردند و حالا همه اميدشان به درخشش 
شاگردان كي روش در بازي امشب شان مقابل پاراگوئه است، چراكه هم 
مسي و هم بقيه آرژانتيني ها خوب مي دانند قطري كه امشب مقابلشان 

صف آرايي مي كند با تيم چند سال قبل تفاوت هاي زيادي دارد. 
قطر حالا هم قهرمان آسيا و هم ميزبان جام جهاني 2020 است و اصلًا 
نمي خواهد چهره يك شكست خورده را داشته باشد. آنها در دو بازي 
اول تيمي سختكوش نشان دادند و امشب هم براي صعود از اين گروه 

مقابل آرژانتين تمام تلاش خود را به كار مي بندند. 
در گروه دوم، كلمبيا با ش��ش امتياز صدرنشين اس��ت و صعودش را 
قطعي كرده، پاراگوئه حريف امش��ب اين تيم دو امتيازي است و براي 
مسجل ش��دن صعودش به عنوان تيم دوم نياز به پيروزي دارد. قطر و 
آرژانتين هم با يك امتياز با هم بازي مي كنند و هر دو اميدوار هستند تا 
با پيروزي در بازي امشب و شكست يا امتياز از دست دادن پاراگوئه تيم 
دوم گروه ش��وند و صعود كنند.  البته اين دو تيم يك شانس ديگر هم 
دارند و آن اينكه با كسب يك پيروزي خوب و پرگل چهار امتيازي شده 
و اين شانس را داشته باشند تا در پايان رقابت هاي گروهي به عنوان يكي 

از دو تيم برتر سوم گروه ها به مرحله حذفي صعود كنند. 
   اوج گيري دوباره انتقادها

در حالي كه به نظر مي رسيد با بازگش��ت مسي به تيم ملي و اظهارات 
بازيكنان آرژانتين پيش از شروع مس��ابقات كه همه از قهرماني حرف 
مي زدند، انتقادها به نوع عملكرد تيم به خصوص مسي كم شود، اما عدم 
نتيجه گيري در دو بازي اول و خطر حذف از كوپا حالا باعث اوج گيري 

دوباره انتقادات شده است. 
ديگو مارادونا اسطوره فوتبال آرژانتين اين بازيكن ها را مستحق پوشيدن 
پيراهن »آلبي سلسته« ندانست، اما به رغم اين انتقادها برخي بزرگان 
فوتبال هنوز هم از مسي حمايت مي كنند و ايراد كار تيم ملي كشورشان 
را مربوط به او نمي دانند. به اعتقاد فابيو كاپلو، تيم ملي آرژانتين در خط 
حمله، از مهره هاي خوبي در كنار مسي سود مي برد، اما خط هافبك و 
خط دفاعي اين تيم دچار مشكل اس��ت. به اعتقاد ديگو سيمئونه نيز، 
مشكل تيم ملي آرژانتين مربوط به مسي نيست و يك مشكل تيمي و 
دسته جمعي است، زيرا مسي در هر بازي، مي تواند گره ها را باز كرده و 
مشكلات را حل كند، ولي به شرطي كه يك تيم خوب را در كنار خود 
داشته باشد. به اعتقاد سيمئونه، بازيكن هايي كه با مسي بازي مي كنند، 
بايد پتانس��يل هاي موجود را درك كنند و اين مسئله به شخصيت هر 
بازيكن مرتبط است. به گفته سيمئونه، اگر بازيكن هاي آرژانتين بتوانند 
در اطراف مسي به خوبي عمل كنند، او نيز احساس امنيت و اطمينان 

كرده و قادر است خود را با هر شرايطي سازگار كند. 

 گزارش خبرنگار اعزامی »جوان« از اقدام ارزشمند اردبيلي ها در نصب تصاوير 186شهيد ورزشكار در سطح شهر 
در جريان برگزاري هفته چهارم ليگ ملت هاي واليبال

از یادها نمی روید

قانون خودمان را كامل اجرا كنيد
برگزاري ليگ برت��ر فوتبال ب��ا حداقل حاش��يه، جنج��ال و اتفاقات 
دردسرساز آرزويي اس��ت كه در 18 فصل گذشته اين رقابت ها محقق 
نشده است و هر س��ال هم براي جبران كم كاري هاي قبل، وعده هايي 
داده مي شود كه هرگز حتي به واقعيت نزديك نمي شود. وعده هاي تازه 
در حالي مطرح مي شوند كه اجرايي شدن آنها با اين سطح از مديريت و 

برنامه ريزي تقريباً محال به نظر مي رسد. 
 جديدترين اظهارنظر رئيس فدراسيون نمونه خوبي از  وعده هاي عجيب 
و غريب فوتبال ايران است: »امس��ال مثل فيفا و يوفا عمل مي كنيم!« 
شنيدن چنين جمله اي از كسي كه در رأس مديريت فوتبال كشور قرار 
دارد آن هم در حالي كه همه مي دانيم فوتبال اوضاع خوبي ندارد و هر 
گوشه آن پر از مشكل و جنجال است تأمل برانگيز است. تا همين ماه 
گذشته آنقدر شدت درگيري ها و جنجال هاي فوتبال بالا گرفته بود كه 
همه عليه هم مصاحبه مي كردند، بيانيه مي نوشتند و حتي واكنش هاي 
تهديدآميز نشان مي دادند. هيچ كس هم جلودار معترضان و منتقدان 
نبود؛ چراكه كميته انضباطي، كميته اخلاق و سازمان ليگ هيچ كدام 
جديت و صلابت لازم را براي برخورد با بي اخلاقي ها و بي انضباطي ها 
ندارند. ب��ه همين خاطر در س��ال هايي ك��ه ليگ مان مث��لًا حرفه اي 
شده است، چالش هاي انضباطي نه تنها كاهش نيافته بلكه هر سال با 

شدت بيشتري شاهد اتفاقات تلخ تري هستيم. 
اجراي قوانين بين المللي و تعارف نداشتن با خاطيان و قانون گريزان 
خلأهايي هس��تند كه فوتبال ايران تش��نه اجرايي شدن آن است. اما 
معضل اصلي زماني نمايان  مي شود كه مسئول اجراي قانون اهميتي 
به اين مس��ئله نمي دهد و تنها ب��راي تنوير اف��كار عمومي و كاهش 
انتقادها ب��ه مصاحبه هاي پرطمطراق بس��نده مي كن��د. مهدي تاج 
مدعي است در قانون فيفا بيانيه صادر كردن عليه داوري جريمه دارد 
و هر مربي يا بازيكني كه عليه داوران مصاحبه كند مش��مول جريمه 
مي شود. در صورتي كه اگر بنا بر اجراي قانون باشد كل فوتبال ما بايد 
محروم شوند. منتها اصل مشكل اينجاست كه فدراسيون و كميته ها 
و س��ازمان هاي متبوعش توجهي به قوانين ندارن��د. به همين خاطر 
است كه انواع و اقس��ام قانون گريزي در اين رشته موج مي زند. رئيس 
فدراسيون همچنين از پيوست هاي انضباطي در قراردادها سخن گفته 
كه بر اس��اس آنها خاطيان با جريمه و محروميت مواجه خواهند شد. 
باور چنين مسائلي در فوتبال بي دروپيكر ما بسيار مشكل است. هنوز 
كه هنوز است قراردادهاي بازيكنان و مربيان در حالي منعقد مي شوند 
كه دلالان تأثير مستقيمي در آنها دارند و باشگاه ها نيز براي رسيدن 
به اهداف خود حاضر به پرداخت ارقام نجومي هستند. بندهاي عجيب 
و غريب همي��ن قراردادها در بس��ياري از مواقع ض��رر هنگفتي روي 
دست باش��گاه ها مي گذارد. در چنين اوضاعي چطور مي توان به يك 
پيوس��ت اكتفا كرد؟ خلأهاي قانوني در قراردادها به قدري زياد است 
كه باش��گاه ها هر فصل مبالغ هنگفتي را باب��ت بازيكنان بي كيفيت و 

دردسرسازشان پرداخت مي كنند. 
فوتبال ايران هيچ شباهتي به فوتبال حرفه اي روز دنيا ندارد؛ رشته اي 
كه در گردآب  قانون گريزي، تخلفات گس��ترده و حاش��يه گير افتاده 
وهيچ فريادرسي نيز براي نجاتش نيست. بايد از آقاي تاج پرسيد كه 
چطور قصد دارد قوانين يوفا و فيفا را در فوتبال آماتورمان پياده كند؟ 
چطور انتظار دارد هيچ كس از داوري انتقاد نكند، اما در اين س��ال ها 
بي توجهي هاي زيادي به بحث داوري شده اس��ت. موارد زيادي پيش 
آمده است كه فدراس��يون حتي قوانين خودش را نيز زير پا گذاشته و 
در قبال تيم ه��ا و افراد مختلف مواضع مختلفي گرفته اس��ت. همين 
رفتارهاي دوگانه و متناقض تيش��ه به ريش��ه اين رش��ته پرطرفدار 
زده است تا جايي كه حالا فوتبال مريض ايران به درمان هاي اورژانسي 
نياز دارد. زمان كمي تا ش��روع فصل جديد باقي مانده است و در اين 
زمان اندك هم قطعاً نمي توان انتظار تحول اساسي را داشت. ولي اگر با 
همان فرمان گذشته جلو برويم قطعاً امسال نيز آش همان  آش است و 
كاسه همان كاسه. قوانين بين المللي كه هيچ، اميدواريم لااقل قوانين 
داخلي در اين رش��ته به صورت كامل و بدون اغماض و تبعيض اجرا 
شود. البته با در نظر گرفتن نوع مديريت حاكم بر فوتبال و فدراسيون 

رسيدن به اين آرزو باز هم محال به نظر مي رسد. 

شیوا نوروزي

هواداران رئال و بارسا عليه نيمار!
باش��گاه رئال مادريد نام س��تاره برزيلي پاري س��ن ژرمن را از ليست 
خريدهاي احتمالي خود خط زد. نش��ريه اسپانيايي »آس« خبر داد، 
رئال براساس نظرسنجي هاي غيررس��مي صورت گرفته از هواداران 
در مورد حضور احتمالي نيمار در برنابئو، نام اين بازيكن را از ليس��ت 
خريدهاي احتمالي خود خط زده است. هواداران رئال مادريد معتقدند 
كه ستاره پيشين بارسلونا در زمين و خارج از زمين حواشي زيادي دارد 
و به درد رئال مادريد نمي خورد. اين در حالي اس��ت كه جو رسانه اي 
سنگين عليه نيمار در كاتالونيا به راه افتاده. با اين اوضاع به نظر مي رسد 

بازگشت ستاره برزيلي به تيم سابقش دشوارتر شده است. 
روزنامه موندو دپورتيوو كه در ش��هر بارس��لونا منتش��ر مي شود و از 
رسانه هاي نزديك به باشگاه بارسا به ش��مار مي رود، مدعي است در 
نظرس��نجي از هواداران بارس��ا 71/2درصد آنها به بازگشت نيمار به 
تيم شان پاس��خ منفي داده اند. تنها 28/8درصد از هواداران بارسلونا 
معتقدند نيمار در صورت بازگشت به بارس��ا مي تواند مثل سال هاي 
گذشته بار ديگر در كنار مسي و سوارز، مثلث مرگبار بارسلونا را تشكيل 
داده و اين تيم را دوباره به قله فوتبال اروپا و اسپانيا برگرداند كه در نوع 

خود بسيار قابل توجه است.

پرواز یحيي به مشهد 
گزينه اصلي پرس��پوليس براي س��رمربيگري ديروز به مشهد رفت تا 
كارش را با تيم پديده آغازكند. نام يحيي گل محمدي، سرمربي جديد 
تيم مش��هدي بعد از قطعي ش��دن رفتن برانكو ايوانكوويچ به عنوان 
گزينه اول قرمزپوش��ان مطرح ش��د. قضيه آنقدر جدي شد كه حتي 
خبر توافق گل محمدي با پرس��پوليس از رس��انه ملي نيز پخش شد، 
اما روز گذش��ته اتفاق ديگري رقم خورد. يحيي به همراه سيدمهدي 
رحمتي از تهران به مشهد پرواز كرد تا به پديده اي ها ملحق شود. البته 
مسئولان اين باشگاه قبلًا عليه پرسپوليس و مذاكراتي كه با مربي آنها 
انجام شده بيانيه صادر كرده بودند. اما حالا كه گل محمدي در مشهد 
به سر مي برد خيال آنها راحت شده است. بخصوص اينكه گل محمدي 
در اظهارنظري مدعي ش��ده كه در پديده مي ماند و حضورش فعلًا در 

پرسپوليس منتفی است.

 در مقطع كنوني 
چاره اي جز گزینه داخلي نيست

پرونده برانكو در پرسپوليس بسته شده و 
حالا ديگر سپردن س��كان هدايت تيم به 
دست يك مربي ديگر اجتناب ناپذير است. 
برانكو نبايد از پرسپوليس مي رفت و حالا 
كه اين اتفاق افتاده، چاره اي جز انتخاب 
نفر جديد براي نيمكت پرسپوليس نيست 
و با توجه به زمان زيادي كه از دست رفته و 
فرصت اندك تا آغاز رقابت هاي ليگ، مربي 
داخلي كه شناخت خوبي از پرسپوليس 
داش��ته باش��د و با توجه به تجربه حضور روي نيمكت اي��ن تيم بتواند 
كار را جمع كند، بهترين گزينه اس��ت. هرچند گفته مي شود مديريت 
پرسپوليس براي سرپوش گذاشتن روي اشتباهات و ضعف خود كه باعث 
شد سرمربي تحت قراردادش را از دست بدهد، حالا دست روي گزينه اي 
چون گل محمدي گذاشته، اما با وجود تمام اين تفاسير در مقطع كنوني 
كه زماني براي بررس��ي گزينه هاي خارجي براي انتخاب نيست، يكی 
مثل گل محمدی شايد بهترين انتخاب باش��د؛ چراكه هم پيش از اين 
سابقه نشستن روي نيمكت سرخپوش��ان را دارد و به خوبي با شرايط 
تيم بزرگ و محبوبي همچون پرسپوليس آشناس��ت و خوب مي داند 
كه هوادار پرس��پوليس چه انتظاري از اين تيم دارد و هم سال خوبي را 
با وجود تمام مشكلات در پديده پشت سرگذاشته است كه مي تواند به 
او براي جمع كردن حاشيه هاي پرسپوليس كمك كند. مديريت باشگاه 
هم به جاي آنكه بيش از اين به مس��ائل حاشيه اي سرگرم باشد و خود 
را مشغول درگيري هايي چون شكايت از باشگاه الاهلي كند، بايد تمام 
حواسش را روي انتخاب و جذب س��رمربي جديد متمركز كند؛ چراكه 
پرسپوليس به اندازه كافي زمان از دست داده و تعلل بيش از اين مي تواند 
ضربه جبران ناپذيري به تيم بزند. بدون ش��ك با توجه به موفقيت هاي 
تيم در چهار سال گذشته انتظارات از پرسپوليس به شدت بالاست و اين 
كار سرمربي جديد را بسيار سخت مي كند، اما حمايت سكوها مي تواند 
يحيي يا هر مربي ديگري را در قدم گذاش��تن در مسير موفقيت ياري 
كند، خصوصاً كه پرواضح است بعد از تغييرات جديد، سرخپوشان در 
هفته هاي ابتدايي ليگ نوزدهم با فراز و نشيب هايي مواجه خواهند شد، 

اما پرسپوليس بدون شك اين مشكل را هم پشت سرخواهد گذاشت.

فريدون حسن

پياز بفروشيم بيشتر سود مي كنيم!
گله قايقرانان تيم        چهره
ملي تمامي ندارد. 
ملي پوش��اني كه تمرينات زمس��تاني را به دليل 
نداش��تن برنام��ه فدراس��يون از دس��ت دادند و 
اردوهاي ش��ان هم همانند اعزام ه��ا به كاپ هاي 

جهاني لغو شد. با اين وجود انتظارها براي كسب 
سهميه همچنان به قوت خود باقي است. درحالي 
كه شاهوناصري، ملي پوش كانوي ايران معتقد است 
با شرايط موجود پياز بفروشد بيشتر سود مي كند: 
»هر شرايطي كه در اردبيل داشتيم، گفتيم اشكالي 
ندارد روي زمين مي خوابيديم، وس��ط تمرينات 
استقامت گفتند بايد براي انتخابي به تهران بياييم. 
نمي دانم چرا ش��رايط را برايمان هر روز سخت تر 
مي كنند. قايق هايمان براي 12 سال قبل است كه 
سر آن دعواست. پاروهايم را شخصاً خريدم كه براي 
10 سال پيش اس��ت. حقوق هايي كه مي گيريم 
خوب نيست. خودم را نمي گويم، ورزشكاري داريم 
كه متأهل است ۵00- 400 هزار تومان مي گيرد. 
اين ورزشكار اگر پياز بفروشد بيشتر سود مي كند. 
ش��غلي ندارم، كلي ه��م هزينه غ��ذا، مكمل ها، 
پروتئين ها و ويتامين هاست. حقوقي كه فدراسيون 
مي دهد كفاف هزينه هاي ما را نمي دهد. من قرار بود 
به عن��وان يك م��دال آور اس��تخدام ش��وم، اما 
مدت هاست پرونده من جلو نمي رود، با اينكه 
تحصيلات عاليه در رشته تربيت بدني دارم و 
18 سال است كه در قايقراني كار مي كنم، هنوز 
نتوانسته ام استخدام شود. ما با اين شرايط تمرين 
مي كنيم. اما باز هم حمايت نمي شويم و نمي دانم 
چرا كسي توجهي به قايقراني نمي كند. درحالي كه 

كانو نزديك ترين قايق به كسب سهميه است!« 

جدال گنج زاده براي برنز كاراته وان
س��ومين مرحل��ه        کاراته
رقابت ه��اي ليگ 
س��ري آ كارته درحالي از بعد از ظهر جمعه در شهر 
مونترال كانادا آغاز شد كه س��جاد گنج زاده و هادي 
عرب، به عنوان نخستين نماينده  ايران روي تاتامي 
رفتند. در نخستين روز اين رقابت ها كه با حضور 6۵۹ 
كاراته كا از 7۹ كش��ور ب��ه ميزباني كانادا در س��الن 
»روبيلارد« شهر مونترال آغاز شد، هادي عرب از دور 
مسابقات حذف شد و سجاد گنج زاده به نيمه نهايي راه 
يافت. سجاد گنج زاده در وزن 84+ كيلوگرم كار خود 
را با برتري پنج بر صفر مقابل »جورج بلتران« از پرو 
آغاز كرد و سپس »مينگ سو« از كره جنوبي را 4 بر 

صفر شكست داد و در ادامه با پيروزي 3 بر صفر مقابل 
»تاليبوف« از اوكراين به نيمه نهايي راه پيدا كرد. 
سنگين وزن كاراته كشورمان اما در اين مرحله برابر 
»الپ ارسلان يامان اوغلو« از تركيه در مبارزه اي كه 

حرف و حديث فراواني در بخش داوري داشت، باخت 
و از راه يافتن به فينال باز ماند. با اين شكست گنج زاده 
امروز براي كسب مدال برنز در مبارزه نيمه نهايي به 
مصاف »زونيمير زيوكويچ « از كرواسي مي رود. هادي 
عرب اما در همين وزن در مبارزه نخست با رأي داوران 
نتيجه را به »جاناتان هورنه« از آلمان واگذار كرد و با 
باخت اين آلماني در مبارزه سوم، نماينده كشورمان از 

دور رقابت ها كنار رفت. 

تيم ملي هندبال در حالي خود را        هندبال
براي انتخاب��ي المپي��ك آماده 
مي كند كه اصلي ترين دغدغه س��رمربي تيم برگزاري بازي هاي 
دوستانه و تداركاتي است. بعد از پشت سر گذاشتن دو مرحله اردوي 
آماده سازي با تمرينات پرفشار بدنس��ازي، اردوي بعدي تيم ملي 
هندبال براي حضور در انتخابي المپيك 2020 يك ماه و نيم ديگر 
و در تاريخ 20تير برگزار مي ش��ود تا در اين مدت هم مصدوميت 
لژيونرها برطرف ش��ود و ه��م بازيكنان بع��د از دو دوره تمرينات 
بدنسازي پرفشار، استراحتي داشته باشند براي شروع دوباره كار. 
اما با اين وجود حبيبي، سرمربي تيم ملي هندبال معتقد است كه 
اگر در طول اين مدت ش��رايط براي برگزاري بازي هاي دوستانه 
فراهم نشود، نمي توان انتظار زيادي داشت و تيم ملي نمي تواند در 
انتخابي المپيك نتايج خوبي كس��ب كن��د: »بهترين هاي ليگ و 

جوانان را به اردوها دعوت كرديم و مصدوميت شاهو نصرتي موسوي 
و برادران استكي نيز در اردوي بعدي برطرف مي شود و تمرينات 
لژيونرها از اواخر تيرماه آغاز مي شود، اگر بتوانيم از باشگاه ها اجازه 
بگيريم . بعد از آن هم در اوايل مهرماه يك هفته ايام  IHFday را 
داريم كه بازيكنان لژيونر مي توانند به ما ملحق شوند و بعد هم زمان 
مسابقات انتخابي نيز لژيونرها را در اختيار داريم. در طول اين مدت 
اردوها به خوبي پيش رفته و حضور مربي بدنساز در اين اردو به ما 
كمك كرد، اما در ادامه ب��ازي تداركاتي اهميت زيادي دارد. ما دو 
مقطع در تيرماه و اوايل مهرماه را براي بازي هاي تداركاتي در نظر 
گرفتيم. برخي از بازيكنان يك سال از ميدان مسابقه دور بودند و 
بازيكنان جوان تر هم  ني��از به بازي تداركاتي دارند و اگر ش��رايط 
بازي هاي دوستانه فراهم نشود، نمي توانيم نتيجه خوبي بگيريم و 

اميدوار هستيم به اين مسائل توجه شود.« 

 بدون بازي دوستانه
 نمي توان نتيجه گرفت

محمد  پنجعلي

پيشكسوت پرسپوليس


